
Digitale participatieavond – Participatiebeleid – 19-09-2023 
 
Definitie participatie 
Alle aanwezigen vinden het een goede definitie van participatie. 
Suggestie: Meer in de definitie opnemen over initiatieven van burgers om richting de 
gemeente te gaan. 
 
Veel 80+’ers zitten niet op het internet, hoe worden zij bereikt dat ze mee kunnen blijven 
doen? Hele politiek heeft niet heel goed imago op het gebied van participatie. Grote 
opgave om mensen er weer bij te krijgen. We moeten onszelf weer geloofwaardig maken. 
Maar dat is ook landelijk. 
Niemand kan vertellen wie wat voor 80-jarigen doet. Geen idee waar ze zijn of waar ze 
staan.  
Suggesties: 

- 80-jarigen zijn wel goed georganiseerd rondom buurthuizen en ouderen soosen. 
Rondom De Garve zit een goede bewonerscommissie. Zij gaan niet veel met 
gemeente om, maar zijn wel goed georganiseerd en vinden ook van veel dingen 
iets. Je zou naar hun toe kunnen gaan. 

- Tentbijeenkomst wel goede suggestie, omdat je dan naar mensen toe gaat, maar 
werkt voor 80-jarigen niet altijd even goed. 

 
Jongere doelgroep: Hoe bereik je die? Hoe betrek je die? 
Sociale media. Peer-to-peer. Ga naar ze toe. Ga naar scholen, naar jeugdcentra. 
Het is moeilijk dat veel jongeren niet in Noordenveld naar school gaan. 
Jeugd zit wel op sportvereniging. Dat kan een hele goede vindplaats zijn.  
Denk ook aan de scouting in Roden. 
 
Spelregels 
Aanwezigen vinden ze er goed uit zien.  
Transparantie: als je een besluit neemt, is dit goed beargumenteren heel belangrijk. Je 
kunt nooit iedereen tevreden stellen, maar als je het goed uit kunt leggen wordt het 
sneller geaccepteerd. 
 
Vraag: Hebben jullie overwogen om bij ingewikkelde onderwerpen 
keukentafelgesprekken te voeren? 
Dan ga je bij een aantal inwoners die erop tegen zijn thuis langs. 
Niet iedereen heeft de moed om in een grote zaal zijn/haar mening te verkondingen. Het 
is dan fijn om in een klein comité met de gemeente te kunnen praten. 
Gemeente: In dit soort omstandigheden klinkt dat als een goed idee. We willen ons alleen 
niet vast pinnen op één vorm van participatie voor elke situatie. 
 
In Peize tentbijeenkomst meegemaakt. Dat was een goed participatietraject. Het was 
informatief richting bewoners. Hierbij kan het enorm helpen om daar vaste gezichten te 
hebben staan (zelfde ambtenaren). Dan weten ze ook wie ze kunnen bellen/bereiken over 
bepaalde onderwerpen. 
 
Het is belangrijk dat mensen het gevoel hebben dat ze kúnnen bellen, kunnen vragen. 
Bijvoorbeeld voor extra toelichting, als een presentatie te ingewikkeld is. 
 



Tweetal bijeenkomsten meegemaakt over waterpeil in Onlanden (niet georganiseerd 
door de gemeente Noordenveld). Daar werd een presentatie gegeven over bijvoorbeeld 
termen als hydrologie en ecologie. Daar waren inwoners die vroegen ‘goh, leg het ons 
alsjeblieft gewoon thuis even uit wat dit betekent.’ Op deze manier voorkomen ze lange 
procedures achteraf, omdat je het vooraf al uit kunt leggen en mensen mee kunt nemen. 
Je wilt niet tegen elkaar werken, maar met elkaar. 

➔ Toegankelijke informatie! 
 
Contact met Noordenveld is altijd wel goed geregeld. 
 
Een aantal spelregels zijn heel logisch, dus moet je dat er echt in hebben staan? 
Sommigen zijn omgangsvormen die bij een gemeente horen. 
Het is inderdaad logisch, maar wel goed dat het juist benadrukt wordt. 
Je maakt heel duidelijk ‘hier hebben we het over’, dus ondanks dat het logisch is, is het 
goed dat het er staat. 
 
Wat is de status van deze spelregels? Stel dat je je niet houdt aan de spelregels. Kan er 
dan een besluit teruggedraaid worden? En dat je dan terug moet in het proces van 
participatie? 
Antwoord: Gemeenteraad zal hier in ieder geval naar kijken bij de beoordeling van een 
raadsvoorstel. 
 
Hopelijk wordt het geen los zand, maar echt instrument om meedenken en meepraten te 
bevorderen.  
 
Organiseren van participatie 
Een van de deelnemers is geattendeerd op deze bijeenkomst via de bibliotheek (simpele 
poster).  
 
Aandacht voor psychiatrie en neurodiversiteit. Waarom zijn mensen er niet bij? Dat komt 
door een stukje toegankelijkheid. Soms kun je ’s avonds niet naar een bijeenkomst, omdat 
je te moe bent, dan is online beter dan een drukke mensen massa. 
 
Vluchtelingen zullen waarschijnlijk last hebben van een taalbarrière, hoe jammer dat ook 
is. Voor statushouders kan het soms heel fijn zijn als een buurman of buurvrouw zegt 
“kom we gaan er naartoe”. Misschien is hun taalniveau wel hoog genoeg, maar hebben ze 
meer zelfvertrouwen nodig. Dan kan die buurvrouw/buurman net het verschil maken. 
 
Welzijn in Noordenveld (WiN) kan helpen met de commissies van zorginstellingen. WiN is 
al binnen bij veel groepen. Dus die kunnen daarin faciliteren. 
 
Mensen uit o.a. de schuldhulpverlening kampen met een enorm groot gevoel van 
wanvertrouwen, specifiek tegen overheid. Hoe betrek je die doelgroep?  
Suggesties mogen gemaild worden naar: griffie@noordenveld.nl 
 
Als een vluchteling een maatje zoekt: hoe doe je dan zo’n oproepje?  
Nieuwe statushouders worden gekoppeld aan vrijwilliger voor 1.5 jaar. Doel daarvan is 
meer zelfredzaamheid. Maar 1.5 jaar is eigenlijk relatief kort, wanneer ze willen participeren 
in een gemeentebijeenkomst moeten ze eerst Nederlands kunnen spreken. Je mag 3 jaar 
over je inburgering doen, dan is Vluchtelingenwerk alweer weg. 
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Bij Mensa kunnen mensen elkaar ook ontmoeten. 
Vluchtelingen, ouderen, psychische kwetsbaarheid, allen kampen met eenzaamheid. 
 
WiN werkt veel samen met dorpsbelangenverenigingen. Suggestie om hun gewoon 
standaard mee te nemen, en misschien zelfs wel in het voorproces: Hoe moeten we de 
participatie in jullie wijk vormgeven? 
 
Heel veel mensen denken vaak: op het moment dat we betrokken worden zijn ze al te 
laat. Dan ontstaan de bezwaren. Het moet duidelijk worden wat ‘vroeg’ is. Niet bij het 
eerste idee voor woningbouw in een specifiek gebied, maar bij ‘er moeten meer woningen 
komen’. 
 
Een van de aanwezigen is wel vaker bij bijeenkomsten, maar krijgt vaak geen 
terugkoppeling achteraf. Dan krijg je wel het definitieve beleidsstuk, maar ben je 
compleet de koppeling met de bijeenkomst kwijt. Wat van wat er die avond besproken is, 
kun je terugvinden in het beleid? 


